
Protokół ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy  

z dnia 18 września 2024 r. 

W posiedzeniu wzięli udział radni wg załączonej listy obecności, Wójt Gminy Ryczywół – 

Roman Trzęsimiech, Skarbnik Gminy – Agnieszka Kostyk, Sekretarz Gminy – Ewelina Mulka, 

przedstawiciele firmy EurowindEnergy – Andrzej Skrzypczak, Łukasz Rudef, przedstawiciele 

KS Golnica – Mariusz Nowacki, Łukasz Markwitz, Geodeta – Piotr Młynarski, Radca Prawny - 

Rafał Saniuk, Pracownik UG - Marlana Stróżyk   

Porządek posiedzenia: 

1. Odnawialne źródła energii - farmy wiatrowe. 

2. Opłaty za korzystanie z Hali Widowiskowo-Sportowej. 

3. Ulga w podatkach dla Przedsiębiorstwa Komunalnego. 

4. Propozycja przeprowadzenia korekty granic na działce nr 209 w miejscowości Skrzetusz. 

5. Opinie urbanistyczne - Igrzyna. 

6. Wnioski do budżetu Gminy. 

7. Omówienie materiałów na najbliższą sesję. 

8. Wolne głosy i wnioski. 

9. Zakończenie. 

Przewodniczący Rady Szymon Chmielewski powitał wszystkich i otworzył obrady. 

Ad. 1  

Przedstawiciele firmy EurowindEnergy przedstawili prezentacje dot. warunków i korzyści 

powstawania farma wiatrowych na terenie Gminy Ryczywół. Wyjaśnili, jak przebiega proces 

budowy i eksploatacji wiatraków.  

Rada wraz z Wójtem i Sekretarzem podjęła dyskusję. Poruszono m. in. tematy usuwania turbin 

po wyeksploatowaniu, miejsc w których mają powstać farmy wiatrowe oraz jaki wpływ na 

środowisko mają w/w farmy. 

Przewodniczący Rady Szymon Chmielewski podziękował przybyłym gościom i zamknął punkt 

pierwszy. 

Ad. 2 

Przedstawiciele KS Golnica Mariusz Nowacki i Łukasz Markwitz przedstawili jak wyglądają 

koszty, które klub ponosi za wynajem Hali Widowiskowo - Sportowej w Ryczywole – m. in. 

jakie składki płaci klub, a jakie pozostali wynajmujący. Dodali, że dobrze byłoby wypracować 

stały system wspierania sportu w gminie.  

Prezes Przedsiębiorstwa Komunalnego Cezary Świst przedstawił symulacje związane z 

podniesieniem stawki oraz z kosztami jakie ponosi Przedsiębiorstwo za wynajem i eksploatację 

Hali Widowiskowo - Sportowej.  



Rada wraz z Wójtem podjęła dyskusję na w/w temat.  

Przewodniczący Rady Szymon Chmielewski podziękował przybyłym gościom i zamknął punkt 

drugi. 

Ad. 3 

Prezes Cezary Świst przedstawił symulację dotyczącą kwestii podatkowej Przedsiębiorstwa 

Komunalnego. Przedstawił trzy warianty umniejszenia podatków dla Przedsiębiorstwa.  

Skarbnik Gminy ustosunkowała się do w/w propozycji.  

Rada wraz z Wójtem i Skarbnikiem podjęła dyskusję na temat umniejszenia w podatkach dla 

Przedsiębiorstwa Komunalnego.  

Następnie Prezes Cezary Świst przedstawił symulację kosztowe dotyczące oddania do użytku 

kanalizacji w Skrzetuszu.  

Rada wraz z Wójtem i Skarbnikiem podjęła dyskusję na temat umowy eksploatacyjnej na 

kanalizację w Skrzetuszu pomiędzy PK a Gminą Ryczywół.  

Po długiej dyskusji Rada poprzez głosowanie postanowiła, że kanalizacja w Skrzetuszu 

pozostanie własnością Gminy, natomiast zostanie oddana w użytkowanie Przedsiębiorstwu 

Komunalnemu na zasadzie umowy eksploatacyjnej.  

Wyniki głosowania: 12 za, 1 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

Przewodniczący Rady Szymon Chmielewski podziękował przybyłym gościom i zamknął punkt 

trzeci. 

Ad. 4 

Pracownik Urzędu Marlena Stróżyk przedstawiła wraz z geodeta Piotrem Młynarskim koncepcję 

przeprowadzenia korekty granic na działce nr 209 w miejscowości Skrzetusz.  

Zastępca Wójta Bogumiła Szychta zaproponowała, aby oddać kawałek działki na której stoi mur 

i załatwić to bezkosztowo, bez podziału działki.  

Rada wraz z Wójtem i Zastępcą Wójta podjęła dyskusję na w/w temat.  

Wójt poinformował, że ta decyzja należy do jego kompetencji, natomiast chciał, aby Rada o tym 

wiedziała i również wyraziła swoją opinię.  

Przewodniczący Rady Szymon Chmielewski podziękował przybyłym gościom i zamknął punkt 

czwarty. 

  

 



Ad. 5  

Radca Prawny Rafał Saniuk przedstawił Radzie trzy niezależne opinie urbanistyczne dotyczące  

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działki oznaczonej nr ewid. 11/18 

obręb Igrzyna. W opiniach urbaniści przedstawili: analizy dotychczasowych aktów 

planistycznych, analizy i przygotowania planu zmiany przeznaczenia nieruchomości oraz analizy 

i oceny zgłoszonego roszczenia odszkodowawczego wskutek wprowadzenia MPZP i zmiany 

sposobu zagospodarowania działki, w szczególności (lecz nie wyłącznie) analizę możliwości 

doprowadzenia do zmiany przeznaczenia terenu określonego przez zgłaszającego roszczenie.  

Rada wraz z Wójtem, Zastępcą Wójta i Radcą Prawnym podjęła dyskusję na w/w temat.  

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o wypowiedź, każdego radnego z osobna jakie 

stanowisko zajmuję w tej sprawie. 

Radny Jacek Wrembel zaproponował wrócić do poprzedniego stanu rzeczy.  

Radny Romuald Łabiszak zaproponował, aby „zostać z tym co mamy”. 

Kolejno Radni Monika Olech, Tomasz Kaczmarek i Grażyna Wendlandt nie zajęli stanowiska.  

Radna Marlena Przybyła zaproponowała, aby „iść na alternatywną ugodę”. 

Radny Daniel Łanucha nie zajął stanowiska.  

Radny Michał Mulka zaproponował aby udać się jeszcze z tematem do kancelarii 

urbanistycznych.  

Radny Tomasz Jenczyk nie zajął stanowiska. Zaproponował żeby przedstawić mieszkańcom, 

którzy się nie zgadzali na kopalnie, jakie korzyści może z tego mieć gmina.   

Radni Leszek Mamlur oraz Henryk Szrama zaproponowali, aby poczekać na rozstrzygnięcie 

sądu.  

Wobec powyższego, Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada nie zajęła jednomyślnego 

stanowiska i zamknął punkt piąty. 

Ad. 6  

Skarbnik Gminy przedstawiła i omówiła wnioski do budżetu.  

Rada podjęła dyskusję nad każdym z omówionych wniosków.  

Rada jednogłośnie przegłosowała wszystkie wnioski bo budżetu, (tj. 12 głosów za) z wyjątkiem 

wniosku na dofinansowanie budowy wiaty w miejscowości Ludomy, gdzie wynik przedstawiał 

się następująco: 9 za, 0 przeciw, 3 wstrzymujące się.  

 



Ad. 7  

Pracownik Urzędu Marlena Stróżyk przedstawiła projekt uchwały w sprawie pomnika przyrody 

w Gorzewie.  

Nie zgłoszono pytań do w/w projektu.  

Sekretarz Gminy przedstawiła i omówiła projekty uchwał w sprawie opłat za wychowanie 

przedszkolne w Gminie Ryczywół oraz w sprawie zniesienia opłaty od posiadania psów.  

Nie zgłoszono pytań do w/w projektów.  

Ad. 8  

Brak głosów i wniosków.  

Ad. 9 

Przewodniczący Rady Szymon Chmielewski podziękował wszystkim za przybycie i zamknął 

wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy Ryczywół.   

 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołował: Adrian Miler 

 


